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12. JÚNA 2008 | ŠTVRTOK
Seminár OIK o Jaslovských Bohuniciach

Minister hospodárstva SR Ľubomír Jahnátek sa zúčastnil (12.6.2008) na seminári Občianskej informačnej 
komisie (OIK) Bohunice. Jej zakladateľom je Združenie miest a obcí regiónu JE Jaslovské Bohunice. Zastúpenie 
v nej majú aj Jadrová a vyraďovacia spoločnosť (JAVYS) a Slovenské elektrárne (SE). Predstavitelia miest a obcí 
regiónu, odborníci i zástupcovia štátnej správy na podujatí hovorili o súčasnosti i budúcnosti  lokality Jaslovské 
Bohunice, o vplyve koncentrácie energetických zdrojov na životné prostredie a o postavení verejnosti v procesoch 
jadrovej energetiky.

Jadrovoenergetická lokalita Jaslovské Bohunice je perspektívna a jedna z najlepších na výstavbu nových 
jadrových zdrojov. Uviedol to na stretnutí minister hospodárstva SR Ľubomír Jahnátek. Už je schválený postup 
prác pri ktorom by sa malo rozhodnúť, či Slovensko pôjde do výstavby ako stopercentný vlastník alebo so 
strategickým partnerom. „Celé Slovensko trápi odstavenie ďalších energetických zdrojov do roku 2030. Situáciu 
musíme riešiť a nové aktivity v bohunickej elektrárni budú súčasťou riešenia," uviedol minister hospodárstva. 

Spotreba elektriny, podľa predpokladov, za dané obdobie stúpne takmer o dvojnásobok. "Nepôjdeme cestou 
jedného typu zdroja, snažíme sa urobiť energetický mix. Zhruba 23 % bude na báze obnoviteľných zdrojov 
energie - vody, slnka, geotermálnych vôd. Musíme zároveň vybudovať tepelné elektrárne, ktoré zabezpečia asi 
30 % výkonu a 47 až 50 % by mali byť nové jadrové bloky. Predpokladáme, že dôjde k dostavbe 3. a 4. bloku v 
Mochovciach a k výstavbe v Bohuniciach, a to najmenej jedného, možno aj dvoch blokov. Keby sa nám toto 
podarilo, vedeli by sme byť sebestační a vyvážať zhruba 20 % elektrickej energie," povedal na záver minister 
Jahnátek. 

Zdroj: http://www.tasr.sk/25.axd?k=20080612TBB00345

EKONOMIKA

JASLOVSKÉ BOHUNICE: Lokalita je pripravená na výstavbu ďalšieho bloku 
elektrárne

Jaslovské Bohunice 12. júna (TASR) – Jadrovoenergetická lokalita Jaslovské Bohunice je perspektívna a jedna 
z najlepších na výstavbu nových jadrových zdrojov. Preto vláda SR rozhodla o výstavbe v poradí už 5. bloku 
Jadrovej elektrárne (JE) V2. V súčasnosti je schválený postup prác pri príprave nového bloku, v novembri by sa 
malo rozhodnúť, či Slovensko pôjde do výstavby ako stopercentný vlastník alebo so strategickým partnerom, 
ktorý však bude mať minoritné postavenie. Uviedol to dnes v Jaslovských Bohuniciach na seminári Občianskej 
informačnej komisie (OIK) Bohunice minister hospodárstva SR Ľubomír Jahnátek. Starostovia miest a obcí 
regiónu, odborníci i predstavitelia štátnej správy na podujatí hovorili o súčasnosti i budúcnosti lokality.

"Tento región traumatizuje odstavenie 2. bloku V1, ktoré je medzinárodným záväzkom SR naplánované na 
koniec tohto roka, ale celé Slovensko trápi odstavenie ďalších energetických zdrojov do roku 2030. Situáciu 
musíme riešiť a nové aktivity v bohunickej elektrárni budú súčasťou riešenia," uviedol minister hospodárstva. 
Ako dodal, spotreba elektriny podľa predpokladov za dané obdobie stúpne takmer o dvojnásobok. "Nepôjdeme 
cestou jedného typu zdroja, snažíme sa urobiť energetický mix. Zhruba 23 % bude na báze obnoviteľných 
zdrojov energie - vody, slnka, geotermálnych vôd. Musíme zároveň vybudovať tepelné elektrárne, ktoré 
zabezpečia asi 30 % výkonu a 47 až 50 % by mali byť nové jadrové bloky. Predpokladáme, že dôjde k dostavbe 
3. a 4. bloku v Mochovciach a k výstavbe v Bohuniciach, a to najmenej jedného, možno aj dvoch blokov. Keby 
sa nám toto podarilo, vedeli by sme byť sebestační a vyvážať zhruba 20 % elektrickej energie," povedal 
Jahnátek. 

O význame lokality Jaslovských Bohuníc hovoril na seminári aj predseda Trnavského samosprávneho kraja (TSK) 
Tibor Mikuš. Podľa neho je jedinečnou, ktorá svoju hodnotu nadobudla v uplynulých desaťročiach práve vďaka 
existencii jadrových zariadení. "Elektráreň - to sú tisíce pracovných miest, desiatky fungujúcich firiem, to je 
rozvoj miest a obcí, výstavba, vzdelanosť, kultúra," povedal Mikuš. Tento región je podľa neho v danom zmysle 
neporovnateľný s ostatnými, má veľký potenciál, je významným pre slovenské hospodárstvo. Bolo by preto 
kontraproduktívne, keby sa z neho postupne vytrácali odborníci. Naopak, treba ich využiť a udržať, pretože 
lokalita je pripravená svojou vybudovanou infraštruktúrou, vypočítateľnou seizmicitou, zásobami vody, 
dopravným napojením a ďalšími súvislosťami na to, aby bola miestom výstavby ďalších jadrovoenergetických 
zariadení.
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Seminár pripravila OIK ako jednu zo svojich prvých aktivít od vzniku v roku 2007. Jej zakladateľom je Združenie 
miest a obcí (ZMO) regiónu JE Jaslovské Bohunice s cieľom informovania a vedenia dialógu s verejnosťou 
o aspektoch výstavby, prevádzky, rekonštrukcie a vyraďovania jadrových zariadení. Predsedníčkou OIK je 
starostka obce Madunice Alena Jelušová, zastúpenie v nej má ZMO, Jadrová a vyraďovacia spoločnosť (JAVYS), 
a. s., a Slovenské elektrárne (SE), a. s. Na dnešnom podujatí, ktoré sa konalo pod záštitou predsedu vlády SR 
Roberta Fica v kongresovej sále JAVYS, sa hovorilo aj o vplyve koncentrácie energetických zdrojov na životné 
prostredie či postavení verejnosti v procesoch jadrovej energetiky.


